
DANIEL GUZU, DURAZIV:

“Cred cã se va relua,
curând, creºterea

în domeniul construcþiilor”
Continuã investiþiile în producþia de materiale de construcþii
ºi s-a apucat de agriculturã

Reporter: Ce cifrã de afaceri ºi ce
profit a realizat, anul trecut, Duraziv ºi
cum au fost aceste rezultate faþã de
2012?

Daniel Guzu: Anul trecut, afacerile
Duraziv s-au menþinut la un nivel simi-
lar celui din 2012. Veniturile totale înre-
gistrate de companie au fost de aproxi-
mativ 17 milioane de euro.

Unul din sectoarele care a generat vo-
lume importante în vânzãrile companiei

în anii precedenþi a avut o evoluþie foar-
te lentã în 2013. Este vorba despre pro-
gramul naþional de termoizolare a clã-
dirilor vechi. Activitatea de pe acest
s e g m e n t a f o s t m u l t r e d u s ã c a
i n t e n s i t a t e , c o m p a r a t i v c u a n u l
anterior.

Reporter: Cum a evoluat piaþa de
adezivi pentru construcþii în 2013 ca vo-
lum ºi ca valoare? Ce tendinþe noi aþi re-
marcat pe piaþã?

Daniel Guzu: Din estimãrile Dura-
ziv, în 2013, piaþa de adezivi, mortare ºi
tencuieli a înregistrat o uºoarã contrac-
þie. Din fericire, piaþa materialelor de fi-
nisaj a fost mai puþin afectatã de scãde-
rea numãrului de locuinþe noi livrate în
piaþã. Aceste categorii de produse sunt
utilizate intens în proiectele de renova-
re, precum ºi în programul naþional de
anvelopare a clãdirilor. Programul de
reabilitare a înregistrat un recul, care a

influenþat evoluþia pieþei.
Au existat, totuºi, multe lucrãri de re-

novare sau personalizare a unor spaþii
de locuit, rezultate în urma creºterii nu-
mãrului de tranzacþii imobiliare. Existã,
în continuare, un numãr important de
proprietari care investesc în îmbunãtã-
þirea calitãþii locuinþelor deþinute. Prac-
tic, aici este un potenþial foarte mare de
creºtere a vânzãrilor de adezivi.

De asemenea, am remarcat o revenire
a apetitului investiþional privat pe seg-
mentul rezidenþial, precum ºi o extinde-
re susþinutã a unor lanþuri de retail, care
au influenþat pozitiv pieþele pe care
activãm.

Reporter: Cum a mers piaþa con-
strucþiilor metalice?

Daniel Guzu: Segmentul profilelor
metalice pentru structuri de gips-carton
este puternic influenþat de nivelul con-
strucþiilor noi. Am fost ºi în 2013 alãturi
de principalii dezvoltatori de pe seg-
mentul rezidenþial, în special cei din
zona de sud a Bucureºtiului ºi localitãþi-
le limitrofe. Acesta a fost un pol investi-
þional în ultimii ani pe segmentul rezi-
denþial.

Reporter: Cum au evoluat vânzãrile
totale ale companiei în 2013 faþã de
2012?

Daniel Guzu: Vânzãrile companiei
s-au menþinut în 2013 la un nivel similar
anului precedent. Am observat o
creºtere a ponderii diviziei de vopsele în
business. Ne apropiem de targetul pro-
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Daniel Guzu, proprietarul grupului
Duraziv, ne-a declarat cã 2013 a adus
o creºtere importantã a investiþiilor
private pe segmentul rezidenþial, care
a influenþat pozitiv piaþa materialelor
de construcþii. Domnia sa sperã ca
2014 sã fie un an mai bun ca 2013 ºi
este optimist cã se va relua curând
creºterea pieþei de construcþii.

Domnul Guzu nu a avut succes cu
investiþiile din piaþa imobiliarã pen-
tru cã nu a pus pasiune. Domnia sa
ne-a mãrturisit cã nu va mai repeta
experienþa ºi cã va continua sã in-
vesteascã în agriculturã ºi în produc-
þia de materiale de construcþii.

Daniel Guzu ne-a spus cã a remar-
cat o revenire a apetitului investiþio-
nal privat pe segmentul rezidenþial,
precum ºi o extindere susþinutã a
unor lanþuri de retail. Deºi investiþii-
le publice au scãzut dramatic în
2013, piaþa materialelor de con-
strucþii a fost salvatã, în opinia dom-
nului Guzu, de lucrãrile de renovare
sau personalizare a unor spaþii de lo-
cuit, rezultate în urma creºterii nu-
mãrului de tranzacþii imobiliare.
Proprietarul Duraziv afirmã cã existã,
în continuare, un numãr important
de proprietari care investesc în
îmbunãtãþirea calitãþii locuinþelor
deþinute.

"În anul înfiinþãrii companiei,
produceam doar profile metalice.

Acum ºase ani, am intrat pe segmentul
producþiei de adezivi ºi de mortare. De

trei ani, producem ºi vopsele ºi tencuieli
decorative. A fost o perioadã cu o

evoluþie acceleratã".
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pus în momentul lansãrii acestei divizii,
acela de a genera o treime din venituri-
le companiei.

Reporter: Care produse s-au vândut
cel mai bine anul trecut?

Daniel Guzu: Tencuielile decorative
ºi adezivii de polistiren au fost catego-
riile de produse cu cele mai mari vânzãri
în 2013. Am înregistrat creºteri consisten-

te ºi pe segmentele de gleturi ºi adezivi
pentru placãri ceramice, dar ºi pe cel de
lavabile colorate.

Reporter: Cum vã aºteptaþi sã evo-
lueze pieþele pe care activaþi în acest
an? Ce prognoze aveþi pentru sectorul
construcþiilor ºi creºterea economicã în
acest an?

Daniel Guzu: În acest moment, am
putea colecta o listã destul de mare de
elemente, care pot indica o creºtere a
segmentului construcþiilor în 2014.
Acestea sunt, însã, doar calcule pe hârtie.

Pe acest segment de activitate este
foarte greu sã prevezi cum vor evo-
lua o serie de factori, pornind de la
vreme ºi pânã la nivelul de stabilita-
te politicã. În cazul înregistrãrii unui
avans, acesta va fi la un nivel minim.
Se spune, însã, cã de multe ori nu
conteazã cifrele atât de mult, pe cât
conteazã trendul. Sperãm ca 2014
sã fie anul în care construcþiile sã in-
tre pe o traiectorie ascendentã.
România este o þarã aflatã într-un pro-
ces de dezvoltare. Nu avem o economie
ajunsã la un nivel maxim, care sã nu mai
permitã creºteri. Dimpotrivã, avem
mult de recuperat faþã de mai multe
state occidentale. Credem cã se vor re-
lua creºterile curând ºi în domeniul con-
strucþiilor.

Reporter: Care sunt estimãrile dum-

neavoastrã în privinþa vânzãrilor com-
paniei în 2014?

Daniel Guzu: În anul înfiinþãrii com-
paniei, produceam doar profile metali-
ce. Acum ºase ani, am intrat pe segmen-
tul producþiei de adezivi ºi de mortare.
De trei ani, producem ºi vopsele ºi ten-
cuieli decorative. A fost o perioadã cu o
evoluþie acceleratã. Acum, fiecare din-
tre domeniile pe care activãm prezintã
un potenþial substanþial.

Fie cã vorbim de nivelul minim al con-
sumului de vopsea în România, fie de

gradul redus de izolare termicã a locu-
inþelor – în þara noastrã se consumã o
cantitate dublã de energie pentru încãl-
zirea ºi rãcirea locuinþelor comparativ
cu media europeanã – este clar cã acti-
vitatea de pe aceste segmente se va
intensifica în viitorul apropiat.

Noi ne dorim o creºtere uºoarã a afa-
cerilor în 2014, dar, mai mult decât atât,
depunem eforturi pentru a crea ºi livra

în piaþã produse conform aºteptãrilor
clienþilor, care sã garanteze o durabili-
tate superioarã lucrãrilor. La final de an,
dorim mai mult sã ºtim cã am identifi-
cat ºi popularizat produse ºi soluþii care
sã garanteze o creºtere sãnãtoasã în
anii urmãtori.

Reporter: Ce produse noi urmeazã
sã lansaþi în 2014?

Daniel Guzu: Încã de la începutul
anului, suntem foarte activi la capitolul
inovaþie. Am creat un nou adeziv pentru
segmentul de placãri ceramice, am

investit în crearea unor pigmenþi supe-
riori calitativ, care sã fie utilizaþi atât
pentru colorarea vopselelor din por-
tofoliu, cât ºi pentru tencuielile de-
corative. Avem în portofoliu o amor-
sã albã ºi o tencuialã nouã cu silicon
în compoziþie. În curând, vom anun-
þa o nouã paletã de culori. Nu ne
vom opri aici. Inovaþia este principa-
la strategie care stã la baza acestui
business, motiv pentru care anual

alocãm o parte importantã din venituri
departamentului de cercetare.

Reporter: Care sunt principalele
probleme cu care vã confruntaþi pe pia-
þa de profil?

Daniel Guzu: În primul rând, nivelul
de predictibilitate din piaþã este foarte
scãzut. Existã diferenþe foarte mari de la
un an la altul, greu de prevãzut, ceea ce

Duraziv este o companie activã pe
piaþa de materiale de construcþii
înfiinþatã în anul 2003, sub denumi-
rea iniþialã de Bau Profil. Divizia pro-
ducãtoare de adezivi s-a lansat în
urma unei investiþii de peste 7 mi-
lioane de euro într-o fabricã moder-
nã, cu o capacitate de producþie de
200.000 de tone pe an, situatã în
Popeºti Leordeni.

În prezent, Duraziv deþine douã
branduri, respectiv DURAZIV – divi-
zia de adezivi pentru construcþii ºi
Bau Profil – divizia de profile metali-
ce. Activitatea la Bau Profil a dema-
rat cu producþia de structuri metali-
ce ºi accesorii pentru sisteme de
gips-carton. Investiþiile realizate de
la început pânã în prezent în aceastã
divizie se ridicã la aproximativ 3,5
milioane de euro, potrivit datelor
publicate de Duraziv.

Casa Regalã

"Noi ne dorim o creºtere uºoarã a
afacerilor în 2014, dar, mai mult

decât atât, depunem eforturi
pentru a crea ºi livra în piaþã

produse conform aºteptãrilor
clienþilor, care sã garanteze o

durabilitate superioarã lucrãrilor".

Companii
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ne influenþeazã în gândirea unor strate-
gii de dezvoltare. De exemplu, anul tre-
cut, nivelul investiþiilor publice în con-
strucþia de spaþii rezidenþiale a fost de
zece ori mai mic faþã de 2012. Progra-
mul de reabilitare termicã a clãdirilor a
înregistrat un recul important în condi-
þiile în care toate aºteptãrile vizau o
evoluþie majorã pe acest segment. Mai
sunt ºase ani pânã în 2020 ºi au fost rea-
bilitate termic doar 10% din clãdirile
din România.

Este greu sã-þi faci un plan în ceea ce
priveºte evoluþia afacerilor în aceste
condiþii.

Ne-a bucurat sã vedem în 2013 o
creºtere importantã a investiþiilor priva-
te pe segmentul rezidenþial. Intensifica-
rea activitãþii în ºantierele care au la
bazã fonduri private este mai mult
decât binevenitã.

Reporter: Cum au evoluat preþurile
pe pieþele pe care activaþi în 2013 ºi ce
estimãri aveþi pentru acest an?

Daniel Guzu: Nu au existat schim-
bãri importante. Preþurile materiilor pri-
me au evoluat, dar acest aspect nu a
fost mereu vizibil în preþul final al pro-
duselor. Chiar dacã au fost creºteri ale
preþului unor produse, acestea au fost
amortizate de promoþiile desfãºurate
de jucãtorii din piaþã.

Piaþa genereazã o presiune foarte
mare asupra preþului, acesta fiind în
prezent un criteriu de selecþie foarte
important.

Reporter: Care sunt planurile de
dezvoltare a companiei în 2014 ºi pe
termen mediu ºi lung?

Daniel Guzu: Noi vedem un poten-
þial foarte mare de creºtere pe fiecare
dintre segmentele pe care activãm. În
ultimii doi ani, am depus eforturi pen-
tru a consolida fiecare divizie ºi pentru a
echilibra ponderea lor în business. Pânã
acum, am reuºit sã intrãm în top cinci în
producþia de adezivi, ne-am dezvoltat
constant pe segmentul de vopsele ºi
suntem principalul furnizor de tencuieli
decorative din Capitalã.

Credem cã ne aºteaptã o cursã lungã

ºi frumoasã. Pe termen mediu ºi lung,
ne dorim sã devenim unul dintre princi-
palii furnizori de produse ºi sisteme

pentru finisarea locuinþelor în þara
noastrã.

Reporter: În urmã cu câþiva ani, aþi
spus cã nu veþi mai investi niciodatã în
piaþa imobiliarã. Vã menþineþi opinia
sau v-aþi rãzgândit?

Daniel Guzu: Decizia nu þine neapã-
rat de piaþa imobiliarã. Este mai mult

vorba de un principiu care în continuare
mi se pare foarte important. Nu mã pot
numi investitor. Am încercat, de-a lun-
gul timpului, sã construiesc. De 20 de
ani, caut sã-mi pun în valoare talentele
ºi sã fac lucruri în care pot pune multã
pasiune. Banii nu au fost decât o conse-
cinþã a lucrului bine fãcut. Eu cred cã
dacã faci un lucru cu pasiune ºi cauþi sã

creezi ceva de valoare, vei cu-
lege, în scurt timp, ºi rezulta-
tele.

Achiziþiile pe segmentul
imobiliar au fost investiþii în
formã purã. Nu au fost fonduri
alocate pentru a crea ceva.
Nu a fost pasiune. A fost doar
un mod de a plasa niºte bani,
nutrind speranþa cã aceste

sume vor putea aduce profit. Nu mi-am
respectat principiul ºi nu voi mai face
asta. Voi folosi banii pentru a-mi susþine

visele.

Reporter: Mai aveþi proiecte imobi-
liare în derulare?

Daniel Guzu: Nu. Am mai achiziþio-
nat terenuri în ultimii ani, dar obiectivul
nu a fost nicidecum unul imobiliar. Te-
renurile sunt folosite pentru creºterea
business-urilor în care sunt implicat în

acest moment.

Reporter: Aþi decis, în schimb, sã in-
vestiþi în agricultura bio. Cum vã merg
afacerile în domeniu, ce investiþii mai
plãnuiþi ºi ce planuri de dezvoltare aveþi?

Daniel Guzu: Toate produsele crea-
te de Natura SRL sunt naturale. Nu pot fi
încadrate, încã, în categoria produse
bio. Procesul va fi unul mai lung. În
acest moment, principala preocupare
este de a crea produse care sã permitã o
alimentaþie cât mai sãnãtoasã. Aceasta
ar trebui sã devinã o preocupare majorã
în viitor, în þara noastrã. Este extrem de
important ce mâncãm. Din pãcate, de la
un an la altul, scade calitatea alimente-
lor consumate. România are, însã, un
potenþial imens de creºtere pe acest
segment. În Occident, terenurile agrico-
le din România sunt considerate adevã-
rate comori, pentru cã pe ele pot fi cul-
tivate produse de cea mai bunã calita-

te. Eu am investit doar în satul în care
am copilãrit, unde cultura viþei-de-vie
are o tradiþie îndelungatã. Din pãcate,
aceastã preocupare risca sã se stingã
ca urmare a lipsei investiþiilor. Acum
am reuºit sã creez niºte plantaþii de
viþã de vie performante, care permit
crearea unor vinuri de cea mai bunã
calitate.

Am studiat mult, în ultimii ani, despre
nutriþie, sãnãtate, ecologie. Voi conti-
nua sã investesc în acest domeniu ºi sã
ofer în piaþã produse naturale superioa-
re. Practic, eu cred cã este o datorie pe

care o avem faþã de aceste pãmânturi ºi
faþã de generaþiile viitoare. Dumnezeu
ne-a lãsat aici o mare comoarã. Depinde
de noi ce facem cu ea.

Reporter: Cum caracterizaþi tren-
dul din domeniul produselor alimenta-
re bio? Sunt opinii conform cãrora
cumpãrãtorii cautã din ce în ce mai
mult acest tip de produse.

Daniel Guzu: A crescut mult, în ul-
timii ani, gradul de informare a consu-
matorilor în legãturã cu produsele con-
sumate. Tinerii pãrinþi se intereseazã,
de asemenea, foarte mult de calitatea
fiecãrui aliment pe care îl oferã copii-
lor. Eu sper sã ajungem la nivelul în
care educaþia în nutriþie sã capete pro-
porþii. Dacã ar fi dupã mine, aº introdu-
ce acest domeniu ca materie obligato-
rie de studiu. Calitatea vieþii noastre
depinde masiv de ceea ce mâncãm.
Sper sã creascã din ce în ce mai mult
interesul pentru produsele sãnãtoase.

Reporter: Care sunt cele mai bine
vândute produse bio pe care le fabri-
caþi?

Daniel Guzu: Vinurile, sucurile ºi
fructele proaspete sunt produsele cel
mai bine vândute din portofoliul Natu-
ra SRL.

Reporter: Mai faceþi ºi alte investiþii
în agriculturã?

Daniel Guzu: Vom continua sã ne
dezvoltãm, sã achiziþionãm terenuri ºi
sã creãm plantaþii noi. Anul acesta
avem în plan o plantaþie de cãtinã ºi de
afine.

Reporter: Vã mulþumesc!

"Ne-a bucurat sã vedem în 2013 o
creºtere importantã a investiþiilor
private pe segmentul rezidenþial.

Intensificarea activitãþii în
ºantierele care au la bazã fonduri

private este mai mult decât
binevenitã".

"De 20 de ani, caut sã-mi pun
în valoare talentele ºi sã fac

lucruri în care pot pune multã
pasiune. Banii nu au fost

decât o consecinþã a lucrului
bine fãcut".


